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De heer H. Bokkers (Raadsfractie CDA) 

p/a Beekhoven 8 

3863 PZ  NIJKERK  

 

 

 

Uw brief van 1 oktober 2021 Ons kenmerk Z1204981 

Uw e-mailadres  Bijlage  

Datum 14 december 2021 Behandeld door Rien Loman 

Onderwerp Schriftelijke vragen van H.J. Bokkers (CDA) over 

jacobskruiskruid 

Team Operationeel beheer 

    

Geachte heer Bokkers, 

 

Op grond van artikel 33 van het reglement van Orde van de gemeenteraad heeft u namens de fractie 

van het CDA een aantal vragen gesteld over het Jacobskruiskruid. 

In deze brief beantwoorden wij uw vragen. 

 

Introductie 

In uw brief constateert u een sterke toename van het zeer giftige Jacobskruiskruid. Dit kruid is giftig 

voor mens en dier. Daarom stelt u de volgende vragen.  

 
1. Is het college op de hoogte van de gevaren van het Jacobskruiskruid? 

 

Het college is op de hoogte van de gevaren die het Jacobskruiskruid kan veroorzaken voor met name 

koeien en paarden. 

 

       2.  Is het college op de hoogte van de sterke toename van het Jacobskruiskruid 

            binnen onze gemeente? 

 

Het college is op de hoogte van de sterke toename van het Jacobskruiskruid. De aanleiding van deze 

toename heeft te maken met de droge zomers van de afgelopen jaren. Hierdoor zijn er meer open 

plekken ontstaan in bermen, waar een pionierssoort als Jacobskruiskruid gebruik van maakt. Ook kan 



 

2 / 2 

 

 Zaaknummer 

het zijn dat de soort door veranderd maaibeheer ten gunste van de biodiversiteit, vaker bloeiend wordt 

waargenomen. 

 

        3.  Welke maatregelen gaat de gemeente treffen om het Jacobskruiskruid 

             te  bestrijden en terug te dringen. 

 
Het Jacobskruiskruid is een inheemse algemene soort die van nature in Nederland thuishoort en zeer 

waardevol is voor de Nederlandse biodiversiteit.  Het in zijn geheel terugdringen van deze soort is dan 

ook niet wenselijk. Het college is van mening dat dit plaatselijk kan worden opgelost in goed overleg 

met de agrarische eigenaren van de aangrenzende gemeentelijke percelen. Door bijvoorbeeld bermen 

te maaien voordat het Jacobskruiskruid begint te bloeien. Het is vooral van belang dat hooiland vrij 

wordt gehouden van de plant. Exemplaren in een weide waar paarden of rundvee grazen kunnen 

geen kwaad zolang er voldoende voedsel voor hen beschikbaar is. Het creëren van een bufferstrook 

van 50 meter, waar de plant niet voorkomt of in ieder geval niet tot bloeien komt, is al genoeg om 

ervoor te zorgen dat de plant zich niet naar een nabij bijgelegen weiland zal verspreiden.  

 

De door de gemeente Nijkerk  voorgestelde aanpak komt overeen met reactie van Minister Schouten 

op door de VVD gestelde vragen over het Jacobskruiskruid op 27 juli 2021. 

 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van Nijkerk, 

de secretaris,         de burgemeester, 

 

 

 

de heer D.J. van Huizen   de heer mr. drs. G.D. Renkema 

 

 

 

 


